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  CONSELL ESCOLAR                                                                                                              
MUNICIPAL 

 

 

ACTA DEL PLE DEL CONSELL ESCOLAR MUNICIPAL DEL DIA 11 DE JUNY DE 2024 
 

Abans d’iniciar el plenari el Sr. Manuel Robles vol felicitar a l’Institut Ca N’Oriach que 
ha rebut el premi Baldiri Reixach a l’escola transformadora. Creu que aquest premi és 
un reconeixement a la tasca que es realitza al centre i que posa de relleu la utilització 
de l’educació artística com a element transformador. Demana que es faci extensiva 
aquesta felicitació a tota la comunitat educativa de l’institut. 

A la ciutat de Sabadell, el dia 11 de juny de 2024, a les 6 de la tarda, es reuneix, amb 
convocatòria prèvia, el Ple del Consell al Casal Pere Quart amb l’assistència de les 
persones següents: 
 
Vice-President 

Sr. Manuel Robles 
 
Secretària 

Sra. Isabel Carrillo 
 

Vocals presents 
Sr. Andreu Bou  Titulars centres concertats 
Sra. Lídia Carner  Professorat sindicat CCOO 
Sra. Alba Castelltort  Professorat secundària pública 
Sra. Celia Cuevas  Mares i pares dels centres públics 
Sra. Susana Fuentes  Mares i pares dels centres concertats 
Sr. Rafael González   Grup Municipal En Comú-Podem 
Sr. Agustí Hurtado    Ensenyaments artístics municipals 
Sra. Mª Àngels Martínez   Directors centres públics 
Sr. Daniel Mena   Grup Municipal PSC 
Sra. Bego Molas    Titulars Escoles bressol privades 
Sra. Pilar Montolio    PAS centres concertats 
Sra. Amparo Moreno    Titulars centres concertats 
Sra. Mònica Olivé    PAS centres públics 
Sra. Carmina Pinya    Centre recursos pedagògics 
Sr. Albert Pol     Professorat primària pública 
Sra. Lydia Rocamora   Mares/pares centres concertats 
Sra. Raquel Sabater     Mares/pares primària pública 
Sr. Silvestre Tasa    Professorat sindicat USOC 
Sr. Xavier Terol    Directors/es centres de primària pública 
Sra. Silvia Renom    Grup Municipal ERC 
 
Excusats 
Sra. Marta Farrés    Presidenta CEM 
Sr. Ildefonso Cardo    Grup Municipal PSC 
Sr. Pere Farrés    Grup Municipal ERC 
Sra. Lídia Ferrer    Escoles bressol municipals 
Sra. Cristina Llistar  Titulars primària pública 
Sr. Antonio Nogales   Grup Municipal VOX 
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Altres assistents 
Sra. Anna Salmerón  Cap del Servei d’Educació 
 
 
Els temes per tractar que figuren a l’ordre del dia són els següents: 
 
 

ORDRE DEL DIA: 

1. Aprovació de l’acta anterior 
 

2. Funcions i funcionament del plenari del Consell Escolar Municipal 
 

3. Ratificació dels dies de lliure disposició 
 

4. Preinscripció a les escoles bressol públiques curs 2024-25 
 

5. Altres informacions 
 

6. Torn obert de paraula 
 

 

1. Aprovació de l’acta anterior 

Es demana als assistents si tothom està d’acord en l’aprovació de l’acta del plenari 
anterior. Es fan dues esmenes proposades pel Sr. Silvestre Tasa i la Sra. Carmina 
Pinya, i s’aprova. 

 

2. Funcions i funcionament del plenari del Consell Escolar Municipal 

La Sra. Isabel Carrillo explica alguns aspectes vinculats al funcionament del CEM. 
Aquest funcionament ve regulat pel Reglament, que es pot consultar al web, i que es 
va modificar l’any 2004. Cal tenir en compte que hi ha alguns aspectes que s’han 
quedat desfasats i que caldria iniciar un procés d’aprovació d’un nou reglament per 
incorporar aspectes que a l’actual no hi consten, reunions telemàtiques, 
representacions que ja no estan actives... 

Pel que fa a les competències del CEM, aquest pot ser consultat per les 
administracions educatives en diversos aspectes que es poden resumir en qüestions 
vinculades a l’escolarització, mapa escolar, zonificació, projectes educatius, serveis 
educatius complementaris, etc... 

En relació a aquestes competències, el plenari ha d’emetre informes i dictàmens 
relacionats amb els temes que els hi hagin consultat, ha d’atendre les consultes que 
els hi facin, ha d’aprovar la memòria de cada curs, ha de proposar els membres de la 
comissió permanent, demanar informació a les administracions educatives sobre els 
temes que consideri oportú i hauria de designar al secretari/a del consell en el cas que 
no fos assignada un funcionari/a municipal, com és el cas. 

A continuació es repassa quina és la composició del plenari:  

- representants de l’Ajuntament (designats proporcionalment entre els grups 
municipals) 
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- representants de mares i pares dels centres educatius (de tots els nivells i 
titularitats) 

- representants de l’alumnat de secundària i les escoles d’adults 

- representants dels directors dels centres públics de primària i secundària i dels 
titulars dels centres concertats 

- representants del professorat de primària i secundària pública, dels centres 
concertats i dels sindicats 

- altres representats: de l’EAP, el CRP, Acció Social, entitats de lleure, 
ensenyaments artístics, consells de districte (quan hi havia), professionals de 
les escoles d’adults, escoles bressol públiques i privades 

Els aspectes bàsics de funcionament són: 

- quan un representant deixa de formar part del sector al que representa, 
automàticament deixa de formar part del plenari i la vacant l’ha d’ocupar el 
següent candidat/a d’acord amb les darreres eleccions 

- el plenari s’ha de reunir com a mínim una vegada al trimestre i a l’inici i final de 
curs. En aquest cas el plenari es sol reunir un cop cada mes i mig, 
aproximadament. 

- Les sessions s’han de convocar almenys amb dos dies feiners d’antelació 

- Es funciona en plenari i en comissió permanent. També es poden crear altres 
comissions per tractar temes concrets. Actualment estan actives la comissió de 
segregació i la de seguiment del Pla d’èxit. Es va proposar a la comissió 
permanent tornar a activar la comissió d’escoles bressol. 

La comissió permanent està formada per: 

- Tres representants dels professionals: 

- Lídia Ferrer 

- M. Àngels Martínez 

- Gemma Coca 

- Tres representants de famílies: 

- Lydia Rocamora 

- Un representant de l’alumnat 

- Sabrina Malet 

La comissió permanent té com a principals competències proposar l’ordre del dia i el 
lloc de realització del plenari, gestionar els acords adoptats, entre d’altres. Una altra 
competència es proposar els dies de lliure disposició i aprovar-los provisionalment 
quan hi ha urgència en informar als centres educatius. 

La comissió permanent pot recollir propostes de temes per incloure a l’ordre del dia per 
part de qualsevol membre del plenari. Per facilitar aquesta tasca es demanarà 
autorització deks seus membres per enviar els seus correus electrònics. 
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En aquesta línia, i a petició del plenari, s’ha creat un document al Google Drive on, qui 
vulgui, pot posar la seva adreça electrònica i compartir-la amb la resta de membres. 

 

3. Ratificació dels dies de lliure disposició 

La Sra. Isabel Carrillo explica que tal i com ha comentat la punt anterior, la comissió 
permanent es va reunir per proposar l’ordre del dia de la reunió d’avui i va aprovar 
provisionalment la proposta de dies de lliure disposició, ja que els centres educatius 
tenien urgència per aprovar-los en consell. 

Un cop escoltats els directors/es de primària pública, els dies proposats són: 

- Per a infantil, primària i secundària obligatòria: el 4 de novembre de 2024, el 7 
de febrer, 3 de març i 2 de maig del 2024. 

- Pels ensenyaments postobligatoris: s’afegeix un cinquè dia, el 9 de juny de 
2024 

Es pregunta als assistents si tothom hi està d’acord i atès la unanimitat es ratifica els 
dies proposats per la comissió permanent. 

 

4. Preinscripció a les escoles bressol públiques curs 2024-25 

La Sra. Anna Salmeron explica que el procés de preinscripció a les escoles bressol 
públiques (11 escoles bressol municipals i 1 llar d’infants de la Generalitat) va ser del 8 
al 21 de maig. Avui mateix s’ha fet el sorteig del número de desempat. El dia 17 de 
juny es publicaran les llistes de l’alumnat admès i entre el 17 i el 25 de juny es farà la 
matriculació. 

Les dades generals de la preinscripció són les següents: 

- Capacitat inicial: hi ha 7 grups d’I0 amb una capacitat de 56 alumnes, 31 grups 
d’I1 amb capacitat per 387 alumnes i 39 grups d’I2 amb 769 alumnes. En total 
hi ha una capacitat de 1.212 alumnes. Les escoles bressol municipals ofereixen 
la totalitat de les seves places i ja no hi ha espai per més grups. 

La ratio de cada grup és: I0 – 8 alumnes, I1 – 13 alumnes i I2 – 20 alumnes. 

- Un cop fet el traspàs dels alumnes que actualment estan escolaritzats, l’oferta 
de places vacants és la següent: I0= 56 places, I1=332 places i I2=382 places. 
L’oferta total és de 770 places. 

- El número de sol·licituds per cobrir aquestes vacants ha estat: I0= 121, I1=548 i 
I2=500, en total 1.169 sol·licituds per a una oferta de 770 places. Per tant, 
inicialment hi ha hagut una sobredemanda de 398 sol·licituds. 

La majoria dels centres han tingut sobredemanda llevat de les escoles La 
Romànica, Arraona, Can Puiggener, Joaquim Blume i Els Àngels que tenen 
alguna vacant però que segurament amb els 2es i 3eres opcions quedaran 
plenes. 

Les escoles amb més demanda són Vapor Buxeda Nou, Creu Alta i Can Llong. 

- En relació al curs passat s’han rebut 45 sol·licituds menys. 
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 A les escoles bressol públiques també es fan reserves per a l’alumnat amb NEE. En 
total s’han rebut 12 sol·licituds de reserva de plaça NEE A (de les 14 de nova 
incorporació previstes) i 28 sol·licituds amb reserva de plaça NEE B (de les 45 vacants 
disponibles). 

En total les places reservades en el conjunt de les escoles bressol, tenint en compte 
els infants ja matriculats, són 25 per a NEE A i 47 per a NEE B. 

El Sr. Andreu Bou pregunta si l’Ajuntament ja ha rebut l’aportació de la Generalitat per 
cobrir la despesa de les famílies d’I2 que no paguen la quota, ja que les escoles 
privades encara no han rebut cap import. Considera que aquest finançament, que 
s’adreça a les famílies, l’haurien de rebre totes les famílies escolaritzades 
independentment que sigui en escoles públiques com privades, ja que això suposa un 
greuge comparatiu per a les que ho fan a les escoles privades. 

S’enceta un debat sobre el model d’escoles bressol que cal recolzar tenint en compte 
que si la previsió és avançar cap a la universalització i la gratuïtat caldrà oferir més 
places i la possibilitat a les famílies a gaudir d’aquest servei. 

Atès que és un tema molt  interessant i ja s’havia proposat des de la comissió 
permanent l’activació de la comissió de bressol, es proposa que de cara al curs vinent 
es torni a engegar aquest debat en el si del Consell. 

 

5. Altres informacions 

La Sra. Isabel Carrillo mostra a través del web com es pot accedir als butlletins que 
s’editen des d’Educació. Un és de caràcter general que s’intenta editar cada mes i on 
es publiquen notícies vinculades amb el món educatiu de la nostra ciutat, tant de 
notícies provinents del propi Ajuntament com aquelles que fan arribar el centres 
educatius, i un altre especialitzat en temes de bressol que s’edita trimestralment. 

Des de la regidoria d’Educació es considera molt interessant rebre’l per tal d’estar al 
dia d’activitats, projectes, etc... i és molt fàcil subscriure’s, només cal accedir a la 
pàgina www.sabadell.cat/educacio i anar a la secció de Butlletins. 

La Sra. Bego Molas pregunta si les escoles bressol privades poden enviar informació 
per ser publicada. La Sra. Anna Salmeron comenta que els butlletins estan oberts a 
l’aportació de tots els centres educatius, tot i que el de bressol estava pensat 
inicialment per a les escoles bressol municipals, però es pot valorar. 

 

6. Torn obert de paraula 

Tal i com es va acordar, es passa la paraula als assistents per tal que puguin comentar 
aquells temes que consideren interessants per compartir amb la resta de membres del 
plenari. 

La Sra. Alba Castelltort comenta una incidència en un institut en relació al procés de 
preinscripció. Tot i que el número de famílies que havien fet la preinscripció en relació 
a l’oferta inicial donava a entendre que tothom tindria plaça, hi ha algunes famílies que 
no l’han obtingut i no entenen perquè. 

La Sra. Anna Salmeron explica que a secundària el que és prioritari és l’adscripció. 
Tots els infants que provenen d’escoles adscrites tenen plaça a l’institut que els 
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correspon. En el cas que comenta, les famílies que s’han quedat fora no eren de 
centre adscrit. A més, cal tenir en compte que quan es publica l’oferta inicial consten 
les places que són ordinàries i aquelles que estan reservades com a NEE i que 
depenen de l’assignació de la comissió de garanties. 

El Sr. Andreu Bou comenta al problemàtica que hi ha a l’hora de trobar els perfils de 
professorat adequat per a secundària. Aquest problema és més greu en el cas del 
professorat de cicles formatius. En general, tothom està d’acord que una part d’aquest 
problema és que els professionals qualificats prefereixen treballar a l’empresa privada 
que ofereix sous més atractius i tenen més prestigi que la docència.  

El Sr. Manuel Robles comenta que es tracta d’un tema molt interessant que podem 
tractar en profunditat en un altre plenari i, si s’escau, es pot fer un escrit adreçat a la 
Generalitat. 

La Sra. Lídia Carner explica que s’estan recollit adhesions per a una Iniciativa 
Legislativa Popular per demanar el 6% del PIB per a l’educació.  

S’acorda que en el proper plenari es parlarà amb més deteniment del tema i es 
decidirà si es tramita l’adhesió com a Consell Escolar Municipal. 

El Sr. Albert Pol comenta que al darrer plenari es va comentar que els diners que no 
s’invertirien en les beques de llibres per al proper curs es destinarien a projectes 
educatius. Creu que s’hauria de parlar d’aquest tema. 

El Sr. Manuel Robles explica que en aquests moments s’està decidint la seva 
destinació i que al primer plenari del curs vinent, s’explicarà a quines actuacions s’hi 
dediquen, tot i que ja avança que seran en qüestions relacionades amb les 
competències pròpies de l’Ajuntament. 

El Sr. Xavier Terol creu que un tema que també seria interessant és analitzar les 
qüestions vinculades amb la salut de l’alumnat. Per exemple, a l’escola es gestiona el 
tema de les vacunes i de les revisions de les dents però no es fa cap actuació 
generalitzada per revisar la vista ni la oïda. A la seva escola, a través d’una fundació, 
s’ha fet aquesta revisió i han detectat un gran nombre d’alumnes que presentaven 
necessitats i que, per qüestions econòmiques, no havien estat resoltes. Creu que seria 
interessant poder plantejar accions per donar resposta a aquests aspectes que poden 
tenir una incidència important en el rendiment acadèmics dels infants.  

El Sr. Albert Pol considera que aquestes accions s’haurien de dur a terme també a 
secundària. 

La Sra. Anna Salmeron comenta que és un tema molt interessant i que es pot plantejar 
la creació d’una comissió, demanar assessorament als companys/es del Servei de 
Salut... 

La Sra. Carmina Pinya sol·licita que es torni a revisar els projectes dels passos de 
vianants que s’han pintat en el marc dels entorns escolars, ja que considera que són 
perillosos i rellisquen molt quan plou, produint accidents entre els ciclistes. 

La Sra. Anna Salmeron comenta que ho traslladaran però que si coneixen alguna 
situació similar que ho comuniquin perquè es pot tornar a aplicar el material 
antilliscant. 
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Secretària      El Vice-president, 
Isabel Carrillo      Manuel Robles 
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